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Особенности управления гидроэлектростанциями в энергосистеме Республики Таджикистан. 

Показаны отличительные черты энергосистемы Таджикистана, в структуре которой значительную долю 

составляют гидроэлектростанции. Приведены особенности управления каскадами ГЭС. Предложена мето-

дика оценки дополнительной глубины сработки водохранилища Нурекской ГЭС с учетом требований по 

заполнению в условиях различной водности по критерию увеличения выработки электроэнергии. Оценена 

экономическая эффективность снижения дефицита электроэнергии в энергосистеме для долгосрочной  

оптимизации.  
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Alekseev N. A., Bulykin P. Y, .Karpov V. N., Matinyan A. M., Peshkov M. V. 

Test circuit and equipment of 20 kV DC superconducting cable line. 

Major electrical equipment of 20 kV DC transmission using a superconducting cable line is represented. 

The results of preliminary testing of valve part of equipment are submitted.  Three-pulse back-to-back test 

circuit for comprehensive try-out of DC transmission equipment is created. 

Keywords: high-temperature superconductivity, cable lines, DC transmission, 3-pulse back-to-back test cir-

cuit. 

Alekseev Nikita Andreevich, Research and Development Center at Federal Grid Company of Unified Energy System 

(R&D Center FGC UES), Moscow. 

E-mail: alekseev_na@ntc-power.ru 
 

Bulykin Pavel Yurievich, IEDS GROUP, Moscow. 

E-mail: info@ieds.ru 
 

Karpov Victor Nikolaevich, PhD. tech., Research and Development Center at Federal Grid Company of Unified 

Energy System (R&D Center FGC UES), Moscow. 

E-mail: karpov_vn@ntc-power.ru 
 

Matinyan Alexander Maratovich, PhD. tech., Research and Development Center at Federal Grid Company of Unified 

Energy System (R&D Center FGC UES), Moscow. 

E-mail: matinyan_am@ntc-power.ru 
 

Peshkov Maxim Valerievich, PhD. tech., Research and Development Center at Federal Grid Company of Unified  

Energy System (R&D Center FGC UES), Moscow. 

E-mail: peshkov_mv@ntc-power.ru 

 

  


